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Po krzywym domu 
została hałda gruzu

Chciała zapalić papierosa, 
prowadząc auto
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Kierująca fordem za spowodowanie kolizji została ukarana mandatem  
i punktami karnymi

Koszty rozbiórki obiektu poniesie gmina, która była posiadaczem samoistnym 
(czyli użytkownikiem) nieruchomości od kilkadziesięciu lat

Problemy z rejestracją kandydatów w nadchodzących wyborach

\\\ PIASECZNO 

Krzywy dom przy ul. Wojska 
Polskiego, który straszył nie 
tylko wyglądem,  
ale też zagrażał przechodniom 
i pobliskiemu budynkowi, 
przestał istnieć. W obawie 
przed katastrofą budowlaną 
sprawy w swoje ręce wzięło 
miasto i zleciło jego rozbiórkę.   

W połowie lutego informowaliśmy 
o tym, że od budynku „odklei-

ła się” jedna ze ścian oraz możliwym 
niebezpieczeństwie z tym związanym. 

W Lesznowoli 
ubyło rywali

\\\ LESZNOWOLA

\\\ PRACE MAŁE

czytaj na str. 2

czytaj na str. 2

dokończenie na str. 4
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ZAWIADOMIENIE STAROSTY PIASECZYŃSKIEGO
Działając na podstawie przepisów art. 24a ust 4 do 6 ustawy z dnia 17 maja 1989 r. Prawo geodezyjne 

i kartograficzne (tj. Dz. U. z 2023 r. poz. 1752 ze zm.) informuję, że w terminie od dnia 10 kwietnia  
2024 r. do dnia 30 kwietnia 2024 r. w godz. od 8:30 do 15:00 w siedzibie Starostwa Powiatowego  
w Piasecznie Wydział Geodezji i Katastru przy ulicy Czajewicza 20, wejście A, I piętro – sala konferencyjna, 
zostanie wyłożony do wglądu osób fizycznych, osób prawnych i jednostek organizacyjnych 
nieposiadających osobowości prawnej, projekt operatu opisowo-kartograficznego z modernizacji 
ewidencji gruntów i budynków dla obrębu:

• 0012 PGR Lesznowola, gm. Lesznowola, powiat piaseczyński.
Projekt w/w operatu opisowo-kartograficznego zostanie również udostępniony za pomocą 

środków komunikacji elektronicznej pod adresem https://piaseczynski.e-mapa.net 
Każdy czyjego interesu prawnego dotyczą dane ujawnione w projekcie operatu opisowo-

kartograficznego, może w okresie wyłożenia projektu do wglądu zgłaszać uwagi do tych danych. 
Niestawienie się w terminie i miejscu określonym w niniejszej informacji nie stanowi przeszkody do 
kontynuowania procesu modernizacji i ujawnienia nowych danych w operacie ewidencji gruntów  
i budynków. . 

z up. Starosty Piaseczyńskiego
dr inż. Monika Jaroszewska Geodeta Powiatowy

GEK.6620.2.44.2023 BC Piaseczno, 8 marca 2024 roku

\\\ PRACE MAŁE 

W ubiegłym tygodniu  
na ul. Głównej 23-latka straciła 
panowanie nad fordem  
i uderzyła w przydrożne 
drzewo. 

D o nieszczęścia wystarczy do-
słownie moment nieuwagi, czego 

przykładem jest zdarzenie, do którego 
doszło w ubiegły wtorek. Dyżurny Ko-

mendy Powiatowej Policji w Piasecznie 
otrzymał informację o aucie, które ude-
rzyło w drzewo. Ze wstępnych ustaleń 
wynikało, że w środku pojazdu znajdu-
je się nieprzytomna kobieta.

Na miejsce wysłano funkcjona-
riuszy piaseczyńskiej drogówki. Jak 
ustalili, młodej kobiecie, która prowa-
dziła forda, szczęśliwie nic poważnego 
się nie stało. Do zdarzenia doszło w 
momencie, gdy 23-latka jadąc autem, 
próbowała zapalić papierosa. Wów-

czas straciła panowanie nad autem, 
zjechała na pobocze, gdzie najpierw 
uderzyła w lustro drogowe, następnie  
w drzewo. 

Sądząc po zniszczeniach w aucie, 
można stwierdzić, że kobieta miała 
dużo szczęścia. Kierująca fordem za 
spowodowanie kolizji została ukarana 
mandatem w wysokości 1500 złotych 
oraz 10 punktami karnymi.

Anna Żuber

Chciała zapalić papierosa, 
prowadząc auto

\\\ LESZNOWOLA 

Gminna Komisja Wyborcza 
w Lesznowoli odmówiła 
rejestracji kandydatów 
lesznowolskiej Koalicji 
Obywatelskiej  
w nadchodzących wyborach 
samorządowych. Powodem 
była niewystarczająca liczba 
prawidłowo złożonych 
podpisów poparcia na liście 
kandydatów na radnych,  
a tym samym niewystarczające 
poparcie wyborców.    

J ak poinformowała w zeszłym ty-
godniu Koalicja Obywatelska Lesz-

nowola, Gminna Komisja Wyborcza 
w Lesznowoli odmówiła rejestracji jej 

kandydatów na radnych. – Budzi to na-
sze duże wątpliwości. W związku z tym 
informujemy, że skorzystamy z przy-
sługującego nam prawa i wniesiemy 
odwołanie do komisarza wyborczego 
w Warszawie – poinformowano.

Przyczyną odmowy rejestracji listy 
kandydatów były stwierdzone przez 

GKW w Lesznowoli wady w arkuszach 
z niezbędnymi podpisami poparcia. 
Chodzi m.in. nieprawidłowy numer 
PESEL, brak rejestracji wyborcy w 
rejestrze wyborców czy podanie nie-
prawidłowych danych, takich jak imię 
i nazwisko czy adres. W efekcie nie uda-
ło się zebrać wymaganych przepisami 
150 ważnych podpisów poparcia.  

\\\   Anna Lasek nie powalczy  
o stanowisko wójta

Komisarz wyborczy rozpatrzył od-
wołanie lesznowolskiej Koalicji Obywa-
telskiej, ale uznał je za nieuzasadnione. 
Rejestracja listy radnych jest konieczna 
do zgłoszenia kandydata na wójta, a 
to oznacza, że obecnie rządzącej wójt 
Lesznowoli Marii Jolancie Batyckiej-
-Wąsik ubyła jedna z kandydatek – An-
na Lasek, która pełni funkcję wiceprze-
wodniczącej Rady Gminy Lesznowola 
kończącej się właśnie kadencji. O stano-
wisko wójta ubiegać będzie się, oprócz 
Marii Jolanty Batyckiej-Wąsik, która 
rządzi gminą od ćwierć wieku, Marta 

Maciejak, kandydatka Inicjatywy Gmi-
na Lesznowola, lesznowolska radna. 

Okazuje się, że problemy z rejestra-
cją list i wystawieniem swoich kandy-
datów mają też inne komitety w takich 
gminach jak Konstancin-Jeziorna, Góra 
Kalwaria czy Piaseczno. 

Wybory samorządowe odbędą się 
7 kwietnia.

Anna Żuber

W Lesznowoli ubyło rywali
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Wybory samorządowe odbędą się 7 kwietnia

Maria Jolanta Batycka-Wąsik

Marta Maciejak

Anna Lasek
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\\\ PIASECZNO 

Na wyremontowanej ulicy 
Żeromskiego brakuje progów 
spowalniających, a piesi boją 
się korzystać z nie do końca 
oznakowanych przejść.

P od koniec ubiegłego roku miasto 
wyremontowało ulicę Żeromskie-

go. Stan nawierzchni ulicy już od pew-
nego czasu pozostawiał wiele do życze-
nia, w dodatku uległ on pogorszeniu po 
naprawie sieci przez Przedsiębiorstwo 
Wodociągów i Kanalizacji w Piasecznie.  

Choć ulica na odcinku od ul. Kiliń-
skiego do drogi krajowej nr 79 zyska-
ła nową, równą nawierzchnię, to nie 

wszystkie prace udało się skończyć. Na 
drogę nie wróciły m.in. progi spowal-
niające, a prędkości, rozwijane przez 
niektórych kierowców, znacząco prze-
kraczają tam ograniczenie prędkości 
do 30 km/H. W dodatku na jezdni bra-
kuje wymalowanych pasów, a przejścia 

dla pieszych wyznaczają jedynie znaki 
pionowe. 

\\\   Będzie nowa  
organizacja ruchu

Miasto zapewnia, że o brakujących 
elementach nie zapomniało. –Plano-

wana jest budowa spowalniaczy, ale 
czekamy na wyłonienie wykonawcy 
bieżących prac drogowych. Wówczas 

zostanie wykonana nowa organizacja 
ruchu, w tym spowalniacze i przejścia 
dla pieszych – poinformowała Joanna 
Ferlian-Tchórzewska, Rzecznik Urzędu 
Miasta i Gminy Piaseczno. 

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Żeromskiego czeka 
na progi i pasy

Po remoncie przejścia 
dla pieszych wyznaczają 
jedynie znaki pionowe

Miasto czeka na wyłonienie wykonawcy bieżących prac drogowych, wówczas 
pojawią się i progi, i pasy

\\\ PIASECZNO 

W przychodniach 
Samodzielnego Zespołu 
Publicznych Zakładów 
Lecznictwa Otwartego 
pojawiły się specjalne wagi.  
To ulga dla pacjentów  
z niepełnosprawnościami, 
seniorów i lekarzy.

J ednym z najważniejszych parame-
trów przy dawkowaniu wielu leków 

jest informacja o wadze pacjenta. W 
przypadku chorych, poruszających się 
na wózkach inwalidzkich albo osób le-
żących, takie dane trudno uzyskać, bo 
ich zważenie na klasycznych wagach 
jest niemożliwe. 

Do niedawna w przychodniach 
Samodzielnego Zespołu Publicznych 
Zakładów Lecznictwa Otwartego nie 
było ani jednej wagi, która pozwalałaby 
ustalić, ile waży pacjent na wózku, ale 
to właśnie uległo zmianie. A to dzięki 
realizacji projektu w ramach budżetu 
obywatelskiego. Wniosek, który otrzy-
mał środki, przygotowała Joanna Mo-
rawska, sołtyska Wólki Kozodawskiej 
i piaseczyńska radna. – Dla większości 

osób nie jest problemem zważyć się w 
gabinecie, aby ustalić bieżącą wagę. Jed-
nak co z osobami, które przyjeżdżają do 
lekarza na wózku inwalidzkim, bo mają 
problem zarówno z chodzeniem, jak i 
ze staniem? – podkreślała we wniosku. 
– Jak zważyć osobę, która długotrwale 
leży chora w domu i również ma prob-
lem ze wstaniem czy siadaniem?

\\\   Wagi do kompletu
Koszt zakupu wag najazdowych to 

ok. 60 tys. złotych. Takie urządzenie po-
jawiły się już m.in. w przychodni przy 
ul. Fabrycznej w Piasecznie. Dzięki nie-

mu zważyć można osoby poruszające 
się na wózkach inwalidzkich oraz osoby 
starsze. Jak podkreśla Joanna Moraw-
ska, taką wagę można też przewieźć 
do domu pacjenta. – Wymaga to tro-
chę wysiłku, ale jest możliwe – dodaje 
i przypomina, że już wcześniej udało się 
też wyposażyć piaseczyńską placówkę 
w podnośnik dla osób niepełnospraw-
nych oraz fotele ginekologiczne, dosto-
sowane dla osób z niepełnosprawnoś-
ciami. – Wagi uzupełniły to wyposaże-
nie – dodaje Joanna Morawska. 

Tekst i zdjęcie Anna Żuber

Nowe wyposażenie 
w przychodniach

Wagę ustawiono m.in. na parterze w piaseczyńskiej przychodni  
przy ul. Fabrycznej
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\\\ MYSIADŁO 

Jeszcze w pierwszym 
półroczu tego roku gmina 
ogłosi przetarg na wykonanie 
odwiertów geotermalnych 
na jednej z działek po KPGO 
Mysiadło.

N a nieco ponad 1,5-hektarowej 
działce po KPGO Mysiadło, leżą-

cej pomiędzy ulicami Różaną i Okrąg, 
znajdują się złoża wód geotermalnych. 

O geotermii w gminie informował 
przed kilkoma laty Państwowy Insty-
tut Geologiczny – Państwowy Instytut 
Badawczy. W opracowaniu z 2018 roku 
Mariusz Socha, Marcin Szuflicki, Iza-
bella Gryszkiewicz i Jakub Sokołowski 
określili możliwości wykorzystania 
wód termalnych na obszarze gminy, 
która w ich ocenie znajduje się w ob-
rębie najbardziej perspektywicznych 

zbiorników geotermalnych na Niżu 
Polskim, jakimi są zbiorniki kredy dol-
nej i jury dolnej. W opracowaniu wska-
zali też, że złoża mogłyby posłużyć do 
budowy sieci ciepłowniczej. 

\\\   Woda nie będzie  
za zimna? 

Na razie gmina znalazła się na liście 
rankingowej wniosków zakwalifikowa-
nych do dofinansowania ze środków 
Narodowego Funduszu Ochrony Śro-
dowiska i Gospodarki Wodnej w ra-

mach programu priorytetowego „Udo-
stępnianie wód termalnych w Polsce”. 
Dotyczy ono wykonywania prac i robót 
geologicznych związanych z poszuki-
waniem i rozpoznawaniem złóż wód 
termalnych w celu ich udostępnienia. 
Jak informowała pod koniec lutego wójt 
Maria Jolanta Batycka-Wąsik, gmina 
otrzymać ma na wykonanie tego typu 
prac ponad 12 mln złotych. – Pozwolą 
one ustalić jaką temperaturę mają zło-
ża. Może okazać się, że mamy pod zie-
mią prawdziwy skarb – mówiła Maria 
Jolanta Batycka-Wąsik.

Jak poinformowała Agnieszka 
Adamus, kierownik referatu promocji 
i komunikacji z mieszkańcami Urzędu 
Gminy Lesznowola, przetarg na wyko-
nanie odwiertów zostanie ogłoszony w 
pierwszym półroczu tego roku. Po jego 
rozstrzygnięciu znane będą ostateczne 
koszty badań. 

Wody geotermalne w Polsce, 
oprócz ciepłownictwa sieciowego, 
wykorzystuje się także w lecznictwie 
uzdrowiskowym oraz w ośrodkach 
rekreacyjnych. Woda termalna z pia-
skowców kredy dolnej wykorzystywa-
na jest m.in. w kąpielisku w Termach 
Mszczonów. Jak podaje tamtejszy 
ośrodek, temperatura wody termalnej 
mierzona na powierzchni wynosi +42 
st. Celsjusza.

Anna Żuber

Gorące źródła 
pod terenem 
po KPGO Mysiadło?Krzywy dom stał bowiem przy ruchli-

wej ulicy Wojska Polskiego, w pobliżu 
znajduje się chodnik, a na nim przysta-
nek autobusowy. Jeszcze wcześniej, bo 
we wrześniu 2023 r. miasto złożyło do 
Powiatowego Inspektora Nadzoru Bu-
dowlanego pismo z prośbą o wydanie 
nakazu rozbiórki, jednak odpowiedzi 
formalnej nie uzyskało, gdyż nie jest 
właścicielem nieruchomości. Budynek 
jak stał, tak stał, chodnikiem tuż obok 
przechodziły dzieci, a na przystanku 
obok na autobus oczekiwali podróż-
ni. PINB zapytany przez nas o nadzór 
i kwestie zabezpieczenia obiektu do 
dziś nie przekazał nam stanowiska w 
tej sprawie.

W środę rano (6 marca) czytelni-
cy poinformowali nas o zawaleniu się 
jednej ze ścian budowli. Okazało się, że 
sprawy w swoje ręce wzięła gmina Pia-
seczno, która zleciła rozbiórkę prywat-
nej firmie, aby zapobiec ewentualnej 
katastrofie budowlanej i jej skutkom.

\\\   „Zagrożenie  
dla życia i mienia” 

– Inspektorzy nadzoru budowlane-
go i zarządzania kryzysowego z Urzędu 
Miasta i Gminy Piaseczno w związku 
ze stwierdzeniem znacząco rosnącej 
szczeliny między północną częścią bu-
dynku a resztą budowli, po wizji lokal-
nej w dniu 5 marca 2024 r. wskazali 

na konieczność wykonania w trybie 
natychmiastowym rozbiórki tej czę-
ści budynku w trybie awaryjnym (jej 
podpieranie byłoby zbyt ryzykowne) 
ze względu na ryzyko zawalenia, a co za 
tym idzie zagrożenie dla życia i mienia 
osób, które znajdują się w jego sąsiedz-
twie, w tym również ryzyko uszkodze-
nia sąsiedniego budynku – poinformo-
wała nas Joanna Ferlian-Tchórzewska, 
rzeczniczka piaseczyńskiego magistra-
tu. – Gmina, która od kilkudziesięciu lat 
była posiadaczem samoistnym (czyli 
użytkownikiem) nieruchomości (spra-
wy własności nieruchomości są nieu-
regulowane prawnie), nie tylko mogła, 
ale nawet była zobowiązana podjąć 

taką interwencję, by nie odpowiadać 
za ewentualną katastrofę budowlaną. 

W środę rano już w trakcie prac 
rozbiórkowych okazało się, że budy-
nek jest w gorszym stanie, niż wstępnie 
zakładano. – Stan budynku był jednak 
taki, że już przy podjęciu próby roze-
brania północnej, odspojonej części, na-
ruszona została konstrukcja budynku. 
W tej sytuacji konieczne było ze wzglę-
dów bezpieczeństwa rozebranie rów-
nież dalszej jego części – podkreśliła 
Joanna Ferlian-Tchórzewska. – Rozbiór-
ka zostanie oczywiście sfinansowana z 
budżetu gminy – dodała.

Tekst i zdjęcia Anna Żuber

Po krzywym domu 
została hałda gruzu

Miasto zleciło rozbiórkę, bo zagrożone było życie i mienie osób

\\\ JOHN PORTER – ROCKMAN, ARTYSTA, POETA
Zapraszamy na niezwykły koncert Johna Portera, złożony z utworów z całej 
muzycznej kariery Johna, piosenek i z legendarnego „Helicopters”, z duetu 
z Anitą Lipnicką, a także projektów z Wojtkiem Mazolewskim czy Adamem 
Nergalem. Premierowo również wykonane zostaną utwory dotąd niepub-
likowane.
16 marca (sobota), godz. 18.00, wstęp 40 zł
Klub Kultury w Józefosławiu, ul. Julianowska 67A

\\\ PIASECZNO 

Na ponad 1,5-hektarowe działce prowadzone mają być odwierty geotermalne. 
Na zdjęciu tego typu prace w Otwocku

AKTUALNOŚCI
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Już jesienią br. Starbucks 
otworzy swoją kawiarnię  
w San Parku Mysiadło. 

San Park Mysiadło ma wyróżniać 
się niezwykle urozmaiconą ofertą 

gastronomiczną. Do grona najemców 
San Parku Mysiadło dołączyła właśnie 
marka kawiarni Starbucks, zarządzana 
w Polsce przez spółkę AmRest. Marka 
ze swoją globalną strategią tworzenia 
kawiarni jako ulubionych miejsc spot-
kań, przez lata idealnie wpisała się w 
gust polskich konsumentów. Lokale 
Starbucks to wyjątkowe miejsca, w któ-
rych goście mogą napić się kultowych 
napojów i znaleźć smakowite przekąs-
ki, przygotowywane z wysokiej jakości 
składników. Starbucks to miejsce nie 
tylko na poranną lub popołudniową 
kawę, ale też deser czy ciasto, świeżo 
wypiekane croissanty czy chrupiące 
bajgle.

– Niezwykle cieszy nas fakt, że 
do coraz bogatszego portfolio marek 
dołączyła ciesząca się ogromną popu-
larnością sieć Starbucks. (…) Jesteśmy 
przekonani, że Starbucks będzie miłym 
miejscem spotkań i relaksu w przerwie 

od zakupów dla naszych klientów – 
mówi Jakub Sancak, członek zarządu 
ED SAN III Sancak. 

– Tak duże centrum zakupowe w 
okolicy Warszawy, pełne gwaru, ludzi 
i spotkań to doskonałe miejsce dla 
kawiarni Starbucks. Pragniemy być 
zawsze blisko naszych sympatyków, 
również tych, którzy podczas długiego 
dnia zakupów będą chcieli odetchnąć 
przy ulubionej kawie. Jesteśmy pewni, 
że wśród klientów San Park Mysiadło 
znajdzie się wielu naszych przyszłych 
gości – dodaje Vedran Modrić, Regio-
nalny Dyrektor Operacyjny Starbucks 
Polska. 

 
AŻ/Mat. San Park Mysiadło

Kawiarnia Starbucks 
w San Park Mysiadło 

\\\ JARMARK WIELKANOCNY
Wiosna zbliża się wielkimi krokami, a wraz z nią Święta Wielkanocne 
i Jarmark Wielkanocny. Zapraszamy wszystkich mieszkańców do 
wspólnego świętowania i korzystania z licznych atrakcji przygotowa-
nych specjalnie na tę okazję.
Na stoiskach znajdziecie nie tylko tradycyjne ozdoby wielkanocne, ale rów-
nież unikalne rękodzieła czy smakołyki od lokalnych wytwórców. Od pisanki 
po ręcznie wykonane ozdoby stołowe – każdy znajdzie coś dla siebie.
– Zachęcamy artystów rękodzieła artystycznego, wytwórców tradycyjnych do współtworzenia tego wydarzenia! Zain-
teresowanych prosimy o kontakt telefoniczny pod numerem 501 123 091 w godzinach 8.00-15.00 od poniedziałku do 
piątku – czytamy na stronie www Ośrodka Kultury w Górze Kalwarii.
Sobota,16 marca, ul. 3 Maja, godz.: 10.00-15.00.

\\\ GÓRA KALWARIA 

\\\ KAWĘCZYN 

W Kawęczynie powstaje dom 
sołecki. Budowa obiektu zbliża 
się ku końcowi.

N owe miejsce spotkań mieszkań-
ców budowane jest od lipca ubie-

głego roku. Jest to obiekt nowoczesny, 
we wnętrzu, którego przygotowano sa-
lę świetlicową z aneksem kuchennym 
oraz toalety. Miejsce jest dostosowane 
do potrzeb osób z niepełnosprawnoś-
ciami. 

– Wykonawca obecnie prowadzi 
intensywne prace wykończeniowe 
wewnątrz budynku oraz związane z 
zagospodarowaniem terenu wokół 
niego – przy domu sołeckim powsta-

je chodnik, oświetlenie oraz miejsca 
postojowe dla samochodów. Nieba-
wem planowany jest oficjalny odbiór 
inwestycji – czytamy na stronie gminy 
Konstancin-Jeziorna.

Dom sołecki ma być gotowy do 
końca marca. Jego budowa kosztowała 

ponad 496,6 tys. zł. W planach urzędu 
jest budowa kolejnego miejsca spotkań 
mieszkańców, tym razem w Parceli. In-
westycję zaplanowano na rok 2024, a 
w budżecie na ten cel zarezerwowano 
1 mln zł.

Karolina Gruszczyńska

Dom sołecki na finiszu
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OŚWIATA
Ewenementem jest doprowadzenie w ciągu roku do rozpoczęcia 
rozbudowy trzech szkół. Trwają prace w Kątach i Czaplinku,  
a w bieżącym miesiącu zlecimy roboty w Czersku. Łączna wartość 
tych inwestycji to przeszło 31 milionów złotych. Górskokalwaryj- 
ski budżet udźwignie taki wydatek tylko dlatego, że urząd gmi- 
ny pozyskał na te przedsięwzięcia fundusze zewnętrzne – ponad  
17 mln zł.
Ponadto m.in.: • budowa boiska szkolnego w Coniewie, • utworzenie 
przedszkola w Cendrowicach, • wyposażenie wszystkich gminnych 
szkół w zestawy do robotyki za prawie 1,3 mln zł.

PROMOCJAPROMOCJA

DOTACJE
Ustanawialiśmy lokalne rekordy wysokości pozyskanych funduszy 
zewnętrznych. W samym roku 2023 dofinansowania wyniosły w su- 
mie blisko 40 milionów złotych. To prawie tyle, ile gmina Góra 
Kalwaria otrzymała w całej poprzedniej kadencji.INFRASTRUKTURA 

WODOCIĄGOWO-KANALIZACYJNA
Na obecną kadencję przypadła najkosztowniejsza lokalna inwesty- 
cja w historii. Mowa o wartej niemal 30 mln zł rozbudowie-mo- 
dernizacji oczyszczalni ścieków w Moczydłowie. Dzięki dobiegają- 
cemu końca przedsięwzięciu, nadzorowanemu przez Zakład Gospo- 
darki Komunalnej, kolejni dostawcy nieczystości ciekłych będą mogli 
podłączać się do sieci kanalizacyjnej. Spośród pozostałych zadań 
wod.-kan. na uwagę zasługują przed wszystkim – ze względu na swoją 
skalę – dwie modernizacje w Górze Kalwarii: sieci wodociągowo- 
-kanalizacyjnej w głównych ulicach oraz stacji uzdatniania wody przy 
ul. Kalwaryjskiej.
Ponadto m.in.: • budowa kanalizacji sanitarnej w Czersku, • budowa 
kanalizacji sanitarnej w ulicach Leśnej i Towarowej oraz kanalizacji 
deszczowej na terenie byłej jednostki wojskowej w Górze Kalwarii,  
• budowa sieci wodociągowo-kanalizacyjnej w ul. Bażantów w Łub- 
nej, • budowa kanalizacji sanitarnej w Potyczy.

OBIEKTY SPORTOWO-REKREACYJNE
Kładliśmy nacisk na rozwój infrastruktury dla miłośników aktywności 
fizycznej. Powstał m.in., otwarty w marcu br., ogromny plac zabaw 
i rekreacji na terenie byłej jednostki wojskowej w Górze Kalwarii, 
który – zgodnie z przewidywaniami – okazał się prawdziwym strza- 
łem w dziesiątkę. Stworzono także nowe cykliczne imprezy sportowe 
i wiele nowych sekcji Ośrodka Sportu i Rekreacji.
Ponadto m.in.: • budowa budynku zaplecza stadionu w Baniosze,  
• budowa kompleksu sportowego między ulicami Budowlanych i Be- 
ma w Górze Kalwarii, • modernizacja trzech boisk – na Stadionie 
Miejskim i przy basenie w Górze Kalwarii oraz w Baniosze, • budowa 
placów zabaw przy ul. Leśnej, na terenie przedszkola przy ul. Bema  
i szkoły przy ul. ks. Sajny w Górze Kalwarii, • rozbudowa placów za- 
baw przy basenie, na terenie przedszkola przy ul. ks. Sajny i szkoły 
przy ul. Kalwaryjskiej w Górze Kalwarii, • utworzenie nowej siłowni 
i inne prace remontowe w budynku basenowym, • rozbudowy pla- 
ców rekreacji w sołectwach.

MIEJSCA SPOTKAŃ
Seniorzy z Góry Kalwarii w końcu doczekali się, w 2021 roku, miejsca 
integracji z prawdziwego zdarzenia. Klub Wisełka tętni życiem, co po- 
kazuje, jak bardzo taki lokal był w mieście potrzebny. Od początku 
bieżącego roku z pomieszczeń przy ul. Pijarskiej 40 można korzystać 
dłużej niż poprzednio: w godz. 8.30–18.00 (w dni powszednie).  
Do klubu zapisało się dotych- 
czas ponad 160 seniorów.
Ponadto m.in.: • utworzenie 
filii publicznej biblioteki i klu- 
bu seniora w Baniosze, • mo- 
dernizacja remiz strażackich  
w Górze Kalwarii i sołectwach, 
• znalezienie gospodarza dla 
ośrodka Brzanka nad Wisłą  
w Górze Kalwarii.

ZIELEŃ
Staraliśmy się, aby miasto było coraz bardziej zielone. Powstał, przy 
ul. ks. Sajny, ogólnodostępny ogród z ławkami, altaną i boiskiem, a 
inne miejsca z uporządkowaną roślinnością uatrakcyjniliśmy. W mi- 
jającej kadencji posadziliśmy w gminie w sumie ponad 200 drzew.
Ponadto m.in.: • nowe trawniki i drzewa na rynku w Górze Kalwarii, 
• uatrakcyjnienie parku na skarpie przy ul. ks. Sajny w Górze Kalwarii 
(nowe nasadzenia, mała architektura), • nowe drzewa przy ulicach 
ks. Sajny i Pijarskiej oraz alejce obok ronda Górskiego w Górze 
Kalwarii, • nowe drzewa przy przedszkolu w Baniosze i przedszkolu 
integracyjnym w Górze Kalwarii, • rewitalizacja terenu zielonego 
między ulicami Bema i Budowlanych w Górze Kalwarii.

ZDROWIE
• Utworzenie w Górze Kalwarii filii Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej, • powrót punktu doraźnej pomocy lekar- 
skiej w Górze Kalwarii.

Rozbudowa szkoły w Kątach

URZĄD
• Pozyskanie funduszy zewnętrznych na odnowienie elewacji obu 
siedzib urzędu, • wprowadzenie karty mieszkańca, • utworzenie nowej  
strony internetowej, • likwidacja dnia pracy wewnętrznej, • montaż  
nowoczesnych słupów ogłoszeniowych, • wprowadzenie płatności  
bezgotówkowych.

TURYSTYKA I PROMOCJA
• Renowacja mostu Zamku Książąt Mazowieckich w Czersku i remont 
zamkowego muru, • budowa ścieżki rowerowej Czersk – Góra Kal- 
waria, • utworzenie szlaków turystycznych w Górze Kalwarii, • wy- 
danie i dofinansowanie wydania książek o atrakcjach i historii gmi- 
ny (w tym dla dzieci), • pozyskanie funduszy zewnętrznych na 
odnowienie zabytków – kościoła Na Górce i ratusza w Górze Kalwarii.

TRANSPORT PUBLICZNY
• Uruchomienie linii autobusowej z Góry Kalwarii do Piaseczna 
przez Zalesie Górne (L13), • budowa przystanku autobusowego  
i parkingu szkolnego kiss and ride przy ul. Kalwaryjskiej w Górze Kal- 
warii, • wprowadzenie darmowych przejazdów autobusami linii L,  
• modernizacje przystanków w gminie, • zwiększenie liczby miejsc  
parkingowych przy ul. Piłsudskiego w Górze Kalwarii, • uporządko- 
wanie skrzyżowania ulic Dominikańskiej i por. Białka w Górze Kalwarii.

BEZPIECZEŃSTWO
• Rozbudowa miejskiego monitoringu do ponad 80 kamer.

OŚWIETLENIE ULICZNE
• Wymiana około 800 przydrożnych lamp w gminie na energo- 
oszczędne, • nowe latarnie wzdłuż ulic Pijarskiej i Dominikańskiej  
w Górze Kalwarii, • budowa oświetlenia ulic Saperów i Kleeberga  
w Górze Kalwarii.

KULTURA
• Utworzenie w Górze Kalwarii nowej siedziby pracowni plastycznej 
Ośrodka Kultury, • remont elewacji kina w Górze Kalwarii, • organi- 
zacja nowych rodzinnych pikników – historycznych i Słoneczna Góra.

ZWIERZĘTA
• Budowa dwóch wybiegów dla psów w Górze Kalwarii, • bezpłatne 
czipowanie oraz dofinansowywanie kastracji i sterylizacji zwierząt.

STRAŻE POŻARNE
• Pozyskanie przez urząd gminy – we współpracy z jednostkami OSP 
– blisko 5 milionów złotych na nowe pojazdy, sprzęt i remonty remiz.

PORZĄDEK
• Powołanie Grupy Utrzymania Terenów Publicznych.

EKOLOGIA
• Dotacje do wymiany pieców i budowy przydomowych oczyszczalni 
ścieków, • finansowanie odbioru od mieszkańców azbestu, • bez- 
płatne doradztwo i bezpłatna pomoc w sporządzaniu wniosków 
przez gminnych ekodoradców.

WSPÓŁPRACA
Wyjątkowo owocna była współpraca z władzami wyższych szczebli 
i przedsiębiorcami. Upływająca kadencja obfitowała na naszym 
terenie w inwestycje powiatowe, wojewódzkie, krajowe oraz pry- 
watne. Dziękujemy za ten wkład w rozwój gminy.
Powstały m.in.: • nowe nawierzchnie głównych ulic Góry Kalwarii 
wraz z chodnikami, drogi Góra Kalwaria – Czersk, drogi przez Cen- 
drowice, drogi w Czarnym Lesie, drogi Julianów – Sułkowice, drogi 
w Kolonii Sobików, drogi z centrum Sobikowa do Kolonii Sobików, 
ul. Lipowej w Wojciechowicach, • nowe skrzyżowanie przy stacji pa- 
liw w Solcu, • nowy wiadukt w Sierzchowie, • nowa szkolna hala 
sportowa przy ul. Budowlanych w Górze Kalwarii, • ośrodek teniso- 
wy w Górze Kalwarii.

PROJEKTY DO REALIZACJI
• Powstały projekty: przebudowy rynku i budowy fontanny w Górze 
Kalwarii, budowy całkiem nowej ul. Papczyńskiego w Górze Kalwarii 
(łączącej ul. Pijarską z Kilińskiego, Kalwaryjską i Polną), przebudowy 
ul. Spacerowej w Kątach. • Na ukończeniu są projekty: nowego miej- 
skiego targowiska, nowego Stadionu Miejskiego, budowy ronda  
u zbiegu ulic Pijarskiej, Sportowej, Chopina i Mickiewicza.

URZĄD MIASTA I GMINY GÓRA KALWARIA ul. 3 Maja 10,  tel. 22 484 33 00, www.gorakalwaria.pl
P R O M O C J A

DUŻY KROK NAPRZÓD
PODSUMOWANIE KADENCJI W GMINIE GÓRA KALWARIA

Rozbudowa szkół. Nowe miejsca spotkań i rekreacji. Zmodernizowane ulice oraz infrastruktura wodociągowo-kanalizacyjna. Mijająca, rozpoczęta pod koniec 2018 roku kadencja była czasem dynamicznego, niespotykanego wcześniej rozwoju gminy Góra Kalwaria.  
Jak bardzo zmieniła się nasza mała ojczyzna – niech uwidocznią najważniejsze fakty i liczby. Pora podsumować ponad 5-letnie poczynania lokalnego samorządu.

DROGI
Przebudowaliśmy dwadzieścia kilka kilometrów gminnych dróg  
w mieście i sołectwach.
Zleciliśmy przebudowy m.in. następujących ulic lub odcinków: • ulice 
Batalionu „Zośka”, Bema, Lipkowska, Mariańska, Rybie, Towarowa, 
Walewicka, Zakalwaria, Żwirki i Wigury w Górze Kalwarii, • ulice Dłu- 
ga, Kościelna, Spacerowa i Szkolna w Baniosze, • ul. Leśna w Brześ- 
cach, • ulice Krótka i Polna w Cendrowicach, • ulice Gródź i Pólko  
w Czersku, • ul. Ogrodowa w Dobieszu, • droga z Karoliny do Krza- 
ków Czaplinkowskich, • ul. Polna w Kątach, • ul. Okrężna w Krza- 
kach Czaplinkowskich, • droga w Lininie, • ul. Długa w Moczydłowie,  
• droga przez Solec, • droga Tomice – Wólka Załęska (ulice Kocha- 
nowskiego i Klonowa).

80 mln zł pozyskaliśmy ze źródeł 
zewnętrznych na lokalne inwestycje

130 mln zł wydała gmina na inwestycje 
w Górze Kalwarii i sołectwach

490 inwestycji zrealizował gminny samorząd w mijającej kadencji

Przebudowana ul. Lipkowska w Górze Kalwarii 

Przebudowana ul. Szkolna w Baniosze

Przebudowana droga przez Solec

Rozbudowywana i modernizowana 
oczyszczalnia ścieków w Moczydłowie

Budowa kanalizacji sanitarnej w Czersku

Wielki plac zabaw w Górze Kalwarii

Budowa sali gimnastycznej w Czaplinku

Filia SPZOZ i nowy punkt DPL w Górze Kalwarii

Ogród Miejski w Górze Kalwarii 

Nowe boisko szkolne w Coniewie Nowe przedszkole w Cendrowicach

Jedną z najwyższych dotacji, ponad 3,4 mln zł, 
przyznano nam na renowację elewacji i ogrodzenia 
zabytkowego kościoła Na Górce

Klub seniora Wisełka w Górze Kalwarii

Filia publicznej biblioteki i klub 
seniora w Baniosze

Kompleks sportowy – tor  
rowerowy i boisko do koszykówki  
– w Górze Kalwarii 

Budynek zaplecza stadionu  
w Baniosze
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\\\ GÓRA KALWARIA/KONSTANCIN

Rzutem na taśmę 
konstancińska rada miejska 
przyjęła stanowisko, 
zawierające uwagi  
do projektu zmian studium 
uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania 
przestrzennego gminy Góra 
Kalwaria. Zaprojektowane  
w dokumencie zmiany 
wywołały strach  
przed wysypiskiem Łubna II  
czy kolejną asfalciarnią  
w sąsiedztwie.

W Łubnej w gminie Góra Kalwaria 
przed laty mieściło się najwięk-

sze w Polsce składowisko odpadów, 
które zamieniło życie mieszkających w 
okolicy ludzi w koszmar. Gdy w ostat-
nim czasie urzędnicy zmienili zapisy w 
projekcie studium dla terenu sąsiadu-
jącego z dawnym wysypiskiem śmieci, 
tuż przy granicy z gminą uzdrowisko-
wą, mieszkańcy podnieśli larum. 

Jak informowaliśmy, na stronie 
Urzędu Gminy Góra Kalwaria pojawiło 
się oświadczenie burmistrza w sprawie 
planów zagospodarowania obszaru w 
sąsiedztwie nieczynnego składowiska 
odpadów komunalnych Łubna. Ar-
kadiusz Strzyżewski zaprzeczył, aby 
planowano w tym rejonie jakąkolwiek 
uciążliwą inwestycję. Zapewnił też, że 
projekt studium, które od 31 stycz-
nia do 20 lutego tego roku wyłożono 
do publicznego wglądu, wskazuje na 
optymalne wykorzystanie obszarów 
wokół byłego składowiska odpadów 
w Łubnej. 

\\\   Nie mamy takich planów 
Tłumaczenia te nie uspokoiły 

mieszkańców sąsiedniej gminy Kon-
stancin-Jeziorna. W piątek 8 marca na 
wniosek miejscowych radnych odbyła 
się sesja nadzwyczajna. – Nie chcemy 
Łubnej II czy kolejnej asfalciarni – 
wskazywali. Jak podkreślali, konstan-
ciński urząd, zarówno burmistrz, jak i 
podlegające mu wydziały, nie informo-
wały ich o tym, że są prowadzone prace 
nad studium Góry Kalwarii z zapisami, 
które mogą negatywnie wpłynąć na 
mieszkańców południowych sołectw, 
a nawet centrum Konstancina-Jeziorny. 
Nerwową atmosferę wokół studium 
podkręcił kończący się termin na skła-
danie uwag (12 marca) oraz to, że na 
sesję nie zaproszono burmistrza Góry 
Kalwarii. Ten pojawił się na niej, ale na 
zaproszenie mieszkańców. 

– Nie mamy planów co do bioga-
zowni, wysypiska odpadów komunal-
nych czy innej instalacji, bo wiemy, co 

przeżyli mieszkańcy, kiedy wysypisko 
działało – zapewniał Arkadiusz Strzy-
żewski, który wyraził opinię, iż przed 
wyborami ktoś celowo straszy miesz-
kańców obu gmin Łubną II. Burmistrz 
Góry Kalwarii przypomniał też, że wy-
łożony projekt studium jest efektem 
wielomiesięcznych prac i dialogu z 
mieszkańcami gminy. – Wiosną ubie-
głego roku, jeszcze przed pierwszym 
wyłożeniem projektu studium, pytali-
śmy samorząd Konstancina-Jeziorny o 
ewentualne uwagi, ale żadna uwaga od 
państwa nie wpłynęła – podkreślał. – W 
związku z tym, że ogólnie wpłynęło ok. 
1300 uwag do projektu, zdecydowa-
liśmy o ponownym wyłożeniu, bo je-
steśmy gotowi na uwagi mieszkańców 
– dodał. Wyjaśnił też, że gmina Góra 
Kalwaria ma wpływ na to, co będzie się 
działo na tych terenach, bo właścicie-
lem większości jest jedna z jej spółek. 
Jak wyjaśnił, zastosowane w studium 
zapisy mają umożliwić budowę na tym 
terenie farmy fotowoltaicznej. 

\\\   Działalność  
(nie)uciążliwa?

Konstancińscy radni domagali się 
jednak uściślenia w studium Góry Kal-
warii zapisów, dotyczących gospodarki 
odpadami, z dopuszczeniem tej, która 
obowiązuje obecnie. Chodzi o m.in. 
kruszenie gruzu, choć jak podkreślał 
jeden z mieszkańców Borowiny, także 
i ta działalność jest uciążliwa. – Miesz-
kam ok. 1800 m od miejsca, w którym 
firma wykonuje prace związane z 
kruszeniem gruzu. U nas słychać pra-
cę maszyn, które go wykonują. Mamy 
ogromne ilości kurzu i towarzyszy 
nam hałas pojazdów ciężarowych  
– podkreślał. 

Rada miejska Konstancina-Jezior-
ny w przyjętym stanowisku wniosła 
też o ograniczenie strefy PU/O, czyli 
przeznaczonej na obiekty produkcyj-
ne, składy, magazyny i usługi. Ponadto 
wskazała konieczność wyznaczenia 
na terenie gminy Góra Kalwaria stre-
fy buforowej w postaci terenów leś-
nych, która stanowiłaby ochronę kra-
jobrazu oraz jedynego na Mazowszu  
uzdrowiska. 

Anna Żuber

OCALIĆ OD ZAPOMNIENIA/AKTUALNOŚCI

Nerwową atmosferę wokół studium 
podkręcił kończący się termin  
na składanie uwag

P rzygotowując się do napisania 
tekstu, odnalazłam kilka rela-

cji mieszkańców z ul. Nadarzyńskiej, 
których opowieści coraz bardziej od-
chodzą w zapomnienie. No bo kto dziś 
zrozumie to, że ludzie kiedyś bali się 
burzy i mieszkańcy z czynszowego, pię-
trowego domu przy ul. Nadarzyńskiej 
zbierali się w czasie burzy na klatce 
schodowej, niby dla bezpieczeństwa, 
ale tak naprawdę po to, aby wspólnie 

posiedzieć, pogadać, wysłuchać opo-
wieści wojennych. Wysłuchać gawęd o 
duchach kamienic i ich legendarnych 
mieszkańcach. 

\\\   Opowieści  
z Nadarzyńskiej 

Opowieści o maglu pani Kaczmar-
skiej, pachnącym czystością, proszka-
mi i mydłami do prania, gdzie można 
było dowiedzieć się o najnowszych 
wydarzeniach z życia miasta i świata. 
Pogodnej pani Kaczmarskiej, która 
dożyła sędziwego wieku, mieszkanki 

kamienicy pod nr 4, gdzie też w piwnicy 
stał jej magiel.

 Pani Wiesława napisała do mnie, 
że na Nadarzyńskiej mieszkała kiedyś 
pani Dąbrowska, bajarka, która umia-
ła opowiadać interesujące historie o 
piaseczyńskich rodzinach. Pan Jerzy 
Dusza ciekawie opowiadał o rodzinach 
żydowskich, właścicielach domów i 
handlarzach, o małych sklepikach co 
w nich było „mydło, powidło i inne 
delykatesy”. Tak, tak „delykatesy” bo 
delikatesy to już nie po warszawsku. 
Pani Dąbrowska robiła znicze i sprze-
dawała je potem przed cmentarzem 
na ul. Kościuszki i dlatego w jej miesz-
kaniu pachniało stearyną przed 1 listo-
pada. Umiała też robić piękne ozdoby 
choinkowe: łańcuchy, gwiazdy i pawie 
oczka. Przez cały rok dzieciaki zbierały 
srebrne opakowania po czekoladach, 
żeby potem zrobić gwiazdy na czubek 
choinki. Przy tej pracy pani Dąbrowska 
uczyła dzieci piosenek i wierszy. Czy 

ktoś jeszcze pamięta babunie, co robi-
ły z bukszpanu, jałowca i ziół, dodając 
do nich sztuczne kwiaty z krepiny lub 
cieńszej bibułki, przepiękne cudeńka – 
palemki sprzedawane przed kościołem 
w Niedzielę Palmową?

Dziś już nie ma ani tych domów, ani 
tych ludzi, ani tych opowieści. Zniknęły 
kamienice, rotundka przy kolejce, tory 
kolejki, zniknęły bajarki i sąsiedzi. W 
marcu 2024, czyli kilka dni temu znik-
nął dom, który wprawdzie nie należał 
do ul. Nadarzyńskiej, ale zaraz wyjaś-
nię, dlaczego o nim piszę.

\\\   Domy jak drogowskazy
Dla mieszkańców od dziesięcioleci 

mieszkających w części starego miasta 
Piaseczna niektóre domy są jak drogo-
wskazy. Niby wtapiają się w krajobraz, 
ale bez nich trudno trafić do miejsc 
dawno nieodwiedzanych. Tak też było 
z domem przy ul. Wojska Polskiego, 
który należało rozebrać, gdyż po pra-
cach budowlach na sąsiedniej działce, 
gdzie ciężki sprzęt kopał głębokie fun-
damenty, nagle się okazało, że wspomi-
nany budynek rozwarstwił się i ujawnił 
tym, że raczej nie była to solidna bu-
dowla, choć ciekawa w swojej prostej 
formie. Rozebrany został kilka dni 
temu i przestał zagrażać zawaleniem. 
Pomimo że stał kiedyś przy ul. Hanki 
Sawickiej, która dziś nazywa się Wojska 
Polskiego, to od wieków kojarzył mi 
się z wylotem ul. Nadarzyńskiej. Ulica 
Nadarzyńska przecina ul. Wojska Pol-
skiego, od kilkunastu lat stworzył się tu 
bardzo ruchliwy węzeł komunikacyjny 

i dlatego to skrzyżowanie zamieniono 
w rondo. Dawnymi laty podróżny idą-
cy od przystanku przy ul. Kościuszki, 
tym obok kawiarni Maskotka (dziś 
by stała obok sądu) wchodził w ulicę 
Nadarzyńską, mijał piętrowe domy po 
swojej prawej stronie, dochodził do ul. 
Czajewicza i po lewej stronie dochodził 
do Starej Olejarni, charakterystycznego 
budynku z czerwonej cegły, niezwykle 
ciekawego architektonicznie i przy-
ciągającego swoją sylwetką uwagę 
piechura. W tym miejscu znajdowali-
śmy się już przy terenie należącym do 
kolejki grójeckiej. Jeszcze tylko minąć 
rotundkę, dawną strażnicę dla strażni-
ka kolejowego i jesteśmy przy torach 
kolejki, które ułożone na niewielkim 
wzgórzu/ nasypie biegły do Warszawy. 

Zanim doszliśmy do tego miejsca, już w 
perspektywie ukazywał się dom, który 
jest dziś jakby bohaterem moich wspo-
mnień. Widać go było z różnych części 
miasta, odnajduję go na wielu zdjęciach 
z lat pięćdziesiątych i sześćdziesiątych 
i jak już wspomniałam, jest jak drogo-
wskaz wyjaśniający, w którym miejscu 
jest robione zdjęcie. No i to właśnie 
w marcu 2024 r. przeszło do historii. 
Według mojego rozmówcy pana Mar-
ka do domu przy ul. Wojska Polskiego 
na chwilę byli lokowani mieszkańcy 
kamienicy z ul. Nadarzyńskiej 6, gdy 
podjęto decyzję rozbiórki kilku domów 
z tej ulicy. To było wtedy, gdy obok do-
mu drogowskazu, jak go nazwałam, był 
pusty plac z tabliczkami na ogrodzeniu 
„Teren inwestycyjny” czekający na in-
westora.

Odnotowuję więc do księgi pamiąt-
kowej ul. Nadarzyńskiej jeszcze jedno 
wydarzenie.  

Małgorzata Szturomska

Dom drogowskaz
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Zdjęcie z ok. 2013 r. ul. Nadarzyńska przy Starej Olejarni

Dom drogowskaz z ul. Wojska  
Polskiego z 2015 r.

Ul. Nadarzyska z fotografii Piotra Iłowieckiego z 1982 r.

Rozbiórka domu drogowskazu w marcu 2024 r. 

Straszą Łubną II 
i asfalciarnią. 
Jest stanowisko rady
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\\\ PIASECZNO 

Przedsiębiorstwo Usług 
Komunalnych planuje 
budowę instalacji 
przetwarzania odpadów BIO 
z biogazownią. Niewielkich 
rozmiarów kompostownia 
przyjmie wszystkie odpady 
biodegradowalne z terenu 
gminy Piaseczno, zarówno  
te pochodzące z parków,  
jak i ogrodów mieszkańców.    

O becnie odpady bio wywożone są 
do instalacji poza teren gminy, jed-

nak Piaseczyńskie Przedsiębiorstwo 
Usług Komunalnych szuka sposobów 
na obniżenie kosztów utylizacji odpa-
dów zielonych. Rocznie mieszkańcy 
całej gminy oraz działające na jej tere-
nie firmy, wytwarzają blisko 10 tys. ton 
odpadów biodegradowalnych. – Ilość 
ta będzie rosnąć wraz ze wzrostem licz-
by mieszkańców oraz posesji jednoro-
dzinnych, zwłaszcza w części wiejskiej 
gminy Piaseczno – prognozował Grze-
gorz Tkaczyk, prezes spółki.

\\\   Trwają przygotowania
PUK nie wykluczał zakupu poje-

dynczych urządzeń do kompostowania, 
jednak plany zmieniły się po ostatnich 
analizach przedsiębiorstwa. – Bardziej 
ekonomicznym rozwiązaniem, od za-
kupu pojedynczych urządzeń do kom-
postowania odpadów biodegradowal-

nych, byłaby budowa na terenie gminy 
Piaseczno niewielkiej kompostowni 
(instalacji przetwarzania odpadów 
BIO), która mogłaby przyjąć wszystkie 
odpady biodegradowalne z terenu gmi-
ny Piaseczno (pochodzące z parków i 
ogrodów), tj. ok. 10 000 ton (dziesięciu 
tysięcy ton) rocznie – wyjaśniał jeszcze 
pod koniec ubiegłego roku Grzegorz 
Tkaczyk. – Spółka PUK Piaseczno roz-
poczęła już przygotowania do realiza-
cji projektu budowy własnej instalacji 
tego rodzaju, tj. instalacji organicznego 

recyklingu odpadów z parków i ogro-
dów – dodał.  

W ramach ww. przygotowań opra-
cowano koncepcję architektoniczno-
-przestrzenną instalacji recyklingu 
organicznego, opartą o ekologiczną 
technologię wykorzystująca naturalne 
procesy rozkładu substancji organicz-
nych przez mikroorganizmy – bakterie 
tlenowe, nicienie, grzyby itp. – W przy-
szłej instalacji PUK Piaseczno proces 
przetwarzania substancji organicznych 
będzie przebiegać w kontrolowanych 
komputerowo warunkach (w zakre-
sie kontroli temperatury, wilgotności 
i dostępu powietrza). Proces będzie 
przebiegać w zabezpieczonych pry-
zmach kompostowych osłoniętych 
membraną półprzepuszczalna, pozwa-
lająca na swobodną migrację nadmia-

ru substancji gazowych, w tym pary 
wodnej – tłumaczył prezes PUK. – Pla-
nuje się, że pryzmy kompostowe będą 
zakładane na szczelnych, żelbetowych 
placach składowych, wyposażonych 
w kanałowy system napowietrzania i 
wychwytywania odcieków. Nadmiar 
wody z pryzm kompostowych zbierany 
będzie przez system kanałów odcie-
kowych, którymi, w miarę potrzeby, 
tłoczone będzie również powietrze  
w celu dodatkowego napowietrzenia  
i/lub wentylowania pryzm. 

\\\   Zwrot inwestycji  
w kilka lat

Pryzmy kompostowe będą okreso-
wo przetrząsane z użyciem mobilnej, 
kołowej lub gąsienicowej przerzucarki 
kompostu. Odcieki z pryzm komposto-
wych będą spływać grawitacyjnie do 
zbiornika przepompowni ścieków za 
pośrednictwem osadników substancji 
stałych i separatora substancji ropo-
pochodnych.  

Jak informuje PUK, koszt budowy 
takiej instalacji do recyklingu organicz-
nego odpadów biodegradowalnych to 
od 3 do 5 milionów złotych. Cena zale-
żeć będzie od zastosowanych rozwią-
zań technologicznych oraz lokalizacji. 

– Jednakże już po wybudowaniu tego 
niewielkiego obiektu, który zmieści 
się na działce od 3 do 5 tys. m kw., ce-
na zagospodarowania odpadów BIO 
w Gminie Piaseczno mogłaby spaść 
nawet do 340 zł za tonę. Oszczędność 
wyniosłaby więc ok. 200 zł za tonę, 
oczywiście przy założeniu, że do tego 
rodzaju gminnej instancji trafiałyby już 
odpady rozworkowane. Stąd już pro-
sty wniosek, że roczna oszczędność w 
przypadku budowy tego rodzaju insta-
lacji wyniosłaby ok. 2 milionów złotych. 
Biorąc pod uwagę inflację, wzrost kosz-
tów wynagrodzeń itp. można przyjąć, 
że tego rodzaju instalacja zwróciłaby 
się w okresie 3-4 lat. A jeśli przyjąć, że 
częścią instalacji recyklingu odpadów 
BIO byłaby też biogazownia, to zwrot 
kosztów nastąpiłby jeszcze szybciej, 
gdyż dofinansowanie ze środków Na-
rodowego Funduszu Ochrony Środo-
wiska (NFOŚ) wynosi obecnie od 50 do 
80 proc. wartości inwestycji – dodaje 
prezes przedsiębiorstwa.

Anna Żuber

Rozwiążą problem 
z odpadami zielonymi?
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Rocznie mieszkańcy całej gminy oraz działające na jej terenie firmy,  
wytwarzają blisko 10 tys. ton odpadów biodegradowalnych

Przykładowa wizualizacja kompostowni. Podobna powstać ma w Piasecznie

Instalacja recyklingu 
organicznego zwróciłaby 

się w ciągu 3-4 lat
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POZIOMO: 
13) jego stolicą San Juan; 14) mierzony 
w talii lub w pasie; 16) przeciwnik  
w dyskusji; 17) pierwiastek Lu; 18) wnyki 
inaczej; 19) jadowity wąż z zygzakiem; 
20) zupa na zakwasie z jajkiem; 21) zupa 
na kurze; 22) barrakuda europejska kró- 
cej; 24) posiłek w środku dnia; 25) piętna- 
sta litera alfabetu greckiego; 30) Krosny, 
polski aktor i mim; 33) wiszą w oknie, ko- 
tary; 36) ... Kości Słoniowej, kraj; 38) książ- 
ki z wierszami; 39) wyświetlane w kinach; 
40) słynny argentyński taniec; 41) stoli- 
ca Mali; 42) najstarsza kobieta w rodzi- 
nie; 44) przepływa przez Mostar; 46) prze- 
wodniczka na wystawach i targach;  
48) państwo z Tiraną; 52) K dla chemika; 
55) w kołczanie; 58) kocierpka lub tarnina; 
59) napady choroby lub szału; 60) wa- 
rzywo we włoszczyźnie; 61) płaska deska 
na podłogę; 62) miękka do mycia ciała; 
64) spis z liczbami, rejestr; 65) grecka mu- 
za poezji miłosnej; 66) infekcja inaczej.
PIONOWO: 
1) niemiecki samochód; 2) smażone  
z ziemniaków; 3) autor „Cierpień młode- 
go Wertera”; 4) pocztowy pojazd konny 
z westernu; 5) topola czarna inaczej;  
6) miejsce do gry w piłkę; 7) Gierek, rządził 
w Polsce; 8) Lech, były prezydent Polski; 
9) burak na botwinę; 10) kauczukowe  
do gry w hokeja na lodzie; 11) broń musz- 
kietera; 12) graniczy z Europą; 15) na je- 
go czele dziekan; 22) kościół, pagoda 
lub cerkiew; 23) otrzymuje pieniądze  
z ZUS-u; 26) Przerwa-Tetmajer, poeta;  
27) inaczej o kawalerze; 28) waluta Kenii; 
29) południowokoreańskie auto; 31) ina- 
czej mara, zjawa, zmora; 32) Dobrowol- 
ska, Miss Polonia 1932; 34) łamany przez 
kryptologów; 35) ośmioosobowy zespół 
muzyczny; 36) niejeden mieszka w Italii; 
37) inaczej malec, brzdąc; 43) berberys 
pospolity inaczej; 45) kraj z Tallinem; 
47) odbywanie kary więzienia; 49) są- 
siaduje z Holandią; 50) sąsiad Szwe- 
da; 51) najjaśniejsza w gwiazdozbiorze 
Perseusza; 52) ścierny lub toaletowy; 
53) knajpa znana z westernów; 54) naj- 
głębsze jezioro w Polsce; 56) pałka 
szerokolistna krócej; 57) stolica stanu 
Nowy Jork; 60) zarzucana przez rybaka; 
63) Arkadiusz dla kolegów.

\\\ PIASECZNO 

W piątek 8 marca 
rozstrzygnięto konkurs 
Kobieca Osobowość Roku 
2023 w Gminie Piaseczno, 
zorganizowany przez 
Piaseczyńską Radą Kobiet. 
Jego laureatkami zostały 
Małgorzata Szturomska, 
Anna Kolińska oraz Daria 
Szymańska.  

W kategorii Działalność Kultural-
no-Edukacyjna triumfowała 

Małgorzata Szturomska, dziennikarka 
i historyczka, która od lat z ogromną 
pasją  przybliża mieszkańcom historię 
Piaseczna także na łamach Przeglądu 
Piaseczyńskiego. Każdy jej artykuł 
jest wynikiem wielu godzin i dni de-
tektywistycznej pracy. – Równo 10 
lat temu, Zofia Piechowska, moja re-

daktor naczelna Przeglądu Piaseczyń-
skiego powiedziała: „no i co ja mam 
z panią zrobić, pani Szturomska, mo-
że napisze pani coś? I napisałam. No 
i tak 10 lat – opowiadała Małgorzata  
Szturomska.

W kategorii Biznes zwyciężyła 
Daria Szymańska, która, jak podkre-
ślano, łączy przedsiębiorczego ducha z 
sercem otwartym na innych, wspiera-
jąc sportowców, uczniów szkolnych i 
zwierzęta. Jej pasmanteria w centrum 
Piaseczna działa od kilku lat i cieszy się 
ogromnym zainteresowaniem miesz-
kańców. Daria Szymańska dziękowa-
ła ze sceny za wsparcie mężowi oraz 
przyjaciółkom.   

\\\   „Dziękuję  
w imieniu przyrody” 

W kategorii Działalność Społecz-
na Kobiecą Osobowością została Anna 
Kolińska, założycielka i prezeska fun-

dacji Alarm dla Klimatu, niestrudzona 
obrończyni przyrody. – To, że tu stoję, 
to z jednej strony dobrze, z drugiej źle. 
Źle, bo okazuje się, że takie organiza-
cje społeczne, jak nasza, są potrzebne, 
ponieważ różne instytucje publiczne 
nie radzą sobie z ochroną przyrody. 
W Polsce mamy jeszcze bardzo dużo 
do zrobienia, żeby ta przyroda została 
zauważona. Dobrze, bo to zostało w 
gminie Piaseczno zauważone i to jest 

cudowne – powiedziała Anna Koliń-
ska. – Ta nagroda jest dla przyrody i 
dla tłumu ludzi, którzy ze mną dzia-
łają, bo sama nie zrobiłabym nic – do-
dała. Jak podkreśliła, fundacji Alarm 
dla Klimatu nie tworzą ekoterroryści, 
a ludzie rozsądni, pracujący w róż-
nych branżach, którzy umieją zauwa-
żyć i człowieka, i przyrodę. – Dzięku-
ję za tę nagrodę w imieniu przyrody  
– uzupełniła.

Konkurs Kobieca Osobowość Roku 
2023 w Gminie Piaseczno przeprowa-
dzono po raz trzeci. Piaseczyńską Radę 
Kobiet, która go organizuje, powołano 
8 marca 2019 roku i była to dopiero 
czwarta taka rada w całym kraju. Pia-
seczyńska Rada Kobiet jest organem 
opiniotwórczym i doradczym przy bur-
mistrzu Piaseczna.

Anna Żuber

Kobieca strona 
Piaseczna

Małgorzata Szturomska Daria Szymańska Anna Kolasińska
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 DAM PRACĘ 
  Firma Serta Polska z Piaseczna  

zatrudni Tokarza CNC, Frezera CNC,  
Tokarza konwencjonalnego, 604220442

Firma JJW w Konstancinie-Jeziornie  
zatrudni osoby do prac na produkcji  

tel. 22 711 71 58

 Zakład mięsny zatrudni: produkcja, 
pakownia, magazyn, tel. 606 259 458 

 Do prac ogrodniczych i brukarskich  
ambitnego, mile widziane doświadczenie 
lub chęć przyuczenia się, tel. 511 126 841

 Zatrudnię kierowcę kat. B i C,  
tel. 22 726 86 36

 Ekspedientkę do sklepu spożywczego 
w Ustanowie, tel. 602 119 041

 Zatrudnię ogrodnika, brukarza  
z doświadczeniem, tel. 511 126 841 

KUPIĘ  
Skup Złomu Złota  

po 140 zł/gram - w pr. 0,585  
NATALIA-GOLD  

Piaseczno, ul. Kościuszki 18/A

 Antyczne meble, obrazy, srebra,  
platery, odznaczenia, szable, książki,  
pocztówki, 504 017 418 

SPRZEDAM  
 Maszynę do szycia, stolikową,  

jednozakresową. Tel- 530 921 936 

 Okna i drzwi z montażem, prosto  
od producenta, 737768446 

 Drewno opałowe, tel. 602 770 361, 
791 394 791 

USŁUGI  
DOCIEPLANIE BUDYNKÓW,  

MALOWANIE ELEWACJI,  
PONAD 25 LAT DOŚWIADCZENIA  

TEL. 501 62 45 62 

 Sprzedaż i montaż okien i drzwi  
wew. i zew. Rolety zew., wew. żaluzje,  
plisy, moskitiery. Parapety wew. i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223    

Pozwolenia na użytkowanie  
dla starych domów. Legalizacje  

samowoli budowlanych sprzed lat,  
tel. 695 451 655

 Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223,601 623 480  

 Ścinka drzew, sprzątanie gałęzi  
z rębakiem, ogrody- pełen zakres.  
Czyszczenie działek kompleksowo.  
Tel-694 910 163 

 Malowanie, glazurnictwo, podłogi  
i panele, szybko i solidnie  
tel. 669 945 460

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE,  
REMONTY od A do Z. 

 TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel. 502 093 588, 22 756 57 63 

 AUTOMATYKA, napędy do bram  
- przesuwnych, garażowych,  
dwuskrzydłowych. Sprzedaż, montaż  
i serwis, tel. 790 331 339

Elewacje - docieplenia budynków  
- solidnie - tanio - 602-482-572 

 SZYCIE MIAROWE - suknie ślubne, 
wieczorowe, stroje biznesowe  
tel. 601 766 044 

Świadectwa charakterystyki  
energetycznej 502-048-125 

 Anteny TV, TV SAT. Konfiguracja  
i naprawa sprzętu RTV. Zadzwoń  
501 700 315

 Remonty budowlane, hydraulika  
od A do Z tel. 667 604 345 

 Docieplanie budynków, szybko, tanio, 
solidnie tel. 502 053 214 

 Cyklinowanie, parkiety 502514388 

Anteny wideo domofony  
montaż naprawa 603375875 

 Docieplanie poddaszy pianą, wylewki 
tel. 607 378 288 

 TYNKI GIPSOWE I TRADYCYJNE 
604415352 

 Malarskie tanio tel. 22 7277747,  
501 976 533

 Ogrodzenia, panele ogrodzeniowe, 
siatka + montaż producent  
tel. 503 572 046

 Kominiarz tel. 500 214 632 

 Naprawa pralki, lodówki  
tel. 603 047 616

 Glazura, gres, remonty, 601 219 482 

KOMINIARZ, TEL. 781 495 997  

 Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998 

 Hydraulik, złota rączka, tel. 733159220

 Mycie, malowanie elewacji  
tel. 505 591 721 

 Przeprowadzki tel. 505 591 721

 Wywozimy graty z chaty  
tel. 505 591 721

 Wycinka drzew tel. 505 591 721

 Hydraulika tel. 602 651 211

 ALARMY, KAMERY, DOMOFONY  
600 421 203

 GEODETA tel. 516070915 

Krycie, naprawa dachów,  
tel. 511 928 895 

 Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581

 Dachy, naprawy, pokrycia, papa  
termozgrzewalna, tel. 502 473 605

 Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

 Porządkowanie działek,  
tel. 501 050 907

 Remonty, tel. 609 926 758       

 PRANIE - CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowe j i samochodowej  
508 65 20 30

AUTO-MOTO KUPIĘ

 Skup kamperów, przyczep  
kempingowych 505 530 300  

 Kupię stare motocykle.  
Tel. 578 895 990  

 Skup aut za gotówkę szybki dojazd  
i wycena tel. 533 525 533

 Skup aut. Tel-451 088 965 

 SKUP AUT NA KASACJĘ 50820673

 Skup aut 2010-2023r. 505 530 300     

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

 Kupię za gotówkę każdą nieruchomość; 
udziały, spadki, wady prawne, zadłużenia. 
Tel. 786-805-828 

 Kupię bezpośrednio dom w Otwocku. 
Tel. 880 447 441 

 Kupię działkę - budowlaną, usługową, 
rolną, siedliska. 22 km od Piaseczna.  
Tel. 601 065 056   

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM

 Sprzedam 4,30 ha na granicy  
gminy Chynów i gminy Prażmów,  
tel. 608 867 053

 Urocza leśna widokowa działka  
rekreacyjna, Prażmów, tel. 602 770 361

 Działki budowlane 800 m2  
k. Prażmowa, tel. 602 770 361

 Działka 2000 m2 Ustanów + 2 budynki 
gospodarcze, wszystkie media, 520 tys. 
zł, tel. 602 119 041     

NAUKA 

 Matematyka, 664 438 144  

ZDROWIE 

 Protezy zębowe naprawa.  
Tel-502 031 221 

RÓŻNE 

 Kupię dom, mieszkanie lub działkę, 
Warszawa i okolice, 737768446 

 Skup złomu, ul. Puławska 34  
(teren Kubara Lamina), 515273148, 
506264111

  Tanie noclegi Prażmów,  
Tel. 722 202 966

 Obwoźny skup złomu i złomowanie 
aut. Tel- 501 314 711 

FINANSE 

 Kredyt tel. 513-654-277

 Umorzenie długów. Prawnik  
- inne sprawy. Tel- 888 981 429
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KTS Weszło Warszawa 
pokonał u siebie  
rezerwy Wisły Płock  
i tym samym zbliżył  
do miejsca gwarantującego 
awans do III ligi. Patrzymy  
na aktualną sytuację w tabeli.  

W arszawski klub założony przez 
dziennikarza Krzysztofa Sta-

nowskiego rozpoczął swoje zmaga-
nia w lidze od B-klasy – w sezonie 
2018/2019. Od tamtego czasu, notując 
awans po awansie, zameldował się w IV 
lidze i obecnie jako beniaminek walczy 
o najwyższe cele.

W kadrze Weszło można znaleźć 
zawodników z przeszłością w naj-
wyższej klasie rozgrywkowej w Pol-
sce takich jak: Marcin Burkhardt, Igor 
Lewczuk, Łukasz Gikiewicz, Damian 
Pawłowski i Maciej Świdzikowski. 
Ponadto zespół z Warszawy reprezen-
tują także gracze, których doskonale 
kojarzą kibice piłki nożnej z powiatu 
piaseczyńskiego – były król strzelców 
IV ligi w barwach MKS Piaseczno Szy-
mon Wiejak, dwukrotny młodzieżowy 
mistrz Polski U-19, który zaczynał 
swoja karierę w Nadstalu Krzaki Cza-
plinkowskie, Bartłomiej Urbański oraz 
wychowanek Kosy Konstancin Jakub 

Kosecki. Cała wymieniona trójka zna-
lazła się w kadrze KTS-u na domowy 
mecz na szczycie z Wisłą II Płock, choć 
na boisku zobaczyliśmy tylko dwóch 
graczy.

\\\   Weszło dalej walczy
W spotkaniu, które miało kolosal-

ne znaczenie dla układu sił w górnej 
części tabeli IV ligi, kibice obejrzeli 
łącznie 4 bramki. W pierwszej części 
spotkania gospodarze stworzyli sobie 
kilka groźnych sytuacji, co przyniosło 
efekt w postaci gola w 44. minucie – w 
polu karnym został sfaulowany Marcin 
Burkhardt, a jedenastkę na bramkę za-
mienił Michał Kielak.

Po przerwie to Nafciarze otrzyma-
li rzut karny i do siatki trafił Mateusz 
Lewandowski. Zaledwie chwilę po tej 
bramce Weszło znów objęło prowadze-
nie – tym razem po podaniu Szymona 
Wiejaka na listę strzelców wpisał się 
ghański napastnik Ishmael Baidoo. W 
końcówce po akcji z prawej strony boi-
ska wynik na 3:1 ustalił celnym strza-
łem Oskar Pyrzyna.

– Zwycięstwo na pewno bardzo 
kluczowe w kontekście walki o awans. 
Wiedzieliśmy, że jeśli dzisiaj nie zdo-
będziemy 3 punktów, to po prostu o 
promocji do ligi wyżej możemy zapo-
mnieć. Jestem dumny z zespołu. Wy-
glądaliśmy naprawdę świetnie, widać 

było ten monolit, dużo składnych akcji 
i przede wszystkim taki „ząb”. Wygry-
waliśmy wszystkie pojedynki jeden na 
jeden, stykowe piłki. Pokazaliśmy, że na 
pewno nie można nas skreślać i wierzę, 
że każdy kolejny mecz to będą 3 punkty 
– powiedział po spotkaniu w rozmo-
wie z klubowymi mediami Bartłomiej 
Urbański. – Na pewno wyglądaliśmy o 
wiele lepiej fizycznie niż po tej przerwie 
letniej i Wisła była trochę osłabiona, 
mniej zawodników grających na po-
ziomie I ligi, chociaż nie można też im 
odejmować zaangażowania, bo dzisiaj 
na pewno dali z siebie sto procent.

Po 18 ligowych kolejkach KTS 
Weszło Warszawa z dorobkiem 39 
punktów plasuje się na 4. miejscu w 
stawce. O 2 oczka więcej mają Hutnik 
Warszawa i Ząbkovia Ząbki, zaś dalej 
liderujące rezerwy płocczan posiadają 
na swoim koncie 3 punkty przewagi. 
Tuż za Weszło są KS CK Troszyn (38), 
Mszczonowianka Mszczonów (36), a 
także Mazovia Mińsk Mazowiecki (36) 
i wszystko wskazuje na to, że właśnie 
te wszystkie kluby będą liczyły się w 
walce o awans do III ligi.

W sobotę 16 marca o godzinie 
18.30 w Markach KTS zmierzy się z 
miejscową Marcovią. Mnóstwo emocji 
czeka nas tego samego dnia o 13.30 w 
Płocku, gdzie Nafciarze podejmą u sie-
bie Ząbkovię.

\\\   Kolejna wygrana  
Piaseczna

W środku IV-ligowej tabeli znaj-
duje się MKS Piaseczno. Podopieczni 
trenera Bartosza Kobzy po spektaku-
larnej wygranej 2:1 w zaległym starciu 
17. kolejki z Wisłą zanotowali swoje 
drugie zwycięstwo z rzędu. Wszystkie 
gole w Piasecznie, do którego zawitała 
ekipa Marcovii, padły w pierwszej od-
słonie meczu. Najpierw w 21. minucie 
piasecznianie objęli prowadzenie po 
trafieniu Kamila Matulki, a następnie 
w doliczonym czasie pierwszej połowy 
rezultat podwyższył Sebastian Folwar-
ski. Więcej goli nie zobaczyliśmy. MKS 
mając 28 punktów, zajmuje 9. miejsce 
w IV lidze. Tyle samo ma znajdujący 
się lokatę wyżej Ursus, z którym to 
Piaseczno zagra w nadchodzącej ko-
lejce – początek sobotniego spotkania  
w Warszawie o godzinie 15.00.

Rafał Lipski

Weszło im z liderem
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Bartłomiej Urbański walczy o awans 
do III ligi 

\\\ KOLEJNE MEDALE 
W licznie obsadzonym turnieju  
umiejętnościami popisali się repre-
zentanci Piaseczna i Góry Kalwarii. 
W Mińsku Mazowieckim odbyły się Mi-
strzostwa Polski w formule Kick Light 
Juniorów, Seniorów i Weteranów. W 
zawodach wzięło udział około 450 re-
prezentantów kickboxingu z 91 klubów 
z całego kraju. Wydarzenie stanowiło 
inaugurację sezonu.
Ogromne powody do dumy ma Sto-
warzyszenie Wiśniewski Kick-boxing 
Piaseczno. Mistrzynią Polski Kick-Light 
Juniorów została Emilia Czarnowska, 
która stoczyła łącznie 5 walk i w każ-
dej z nich zaprezentowała doskonałą 
formę. Zawodniczka została uznana za 
najlepszą juniorkę całych mistrzostw! 
W innej kategorii wagowej złoto powę-
drowało do Hanny Wilczek, która w 4 
pojedynkach nie miała sobie równych.
Swoich przedstawicieli w Mińsku 
Mazowieckim miał także klub X Fight 
Piaseczno. W starciach juniorów złoty 
medal wywalczył obrońca zeszłorocz-
nego tytułu mistrzowskiego Sebastian 
Jędraś. Ponadto wśród weteranów na 
drugim stopniu podium stanęli inni 
kickbokserzy tego zespołu – Mariusz 
Maculewicz oraz Mariusz Niziołek. 
Obaj nieznacznie ulegli przeciwnikom 
w finałowych pojedynkach. W senio-
rach brąz zdobyła Diana Dumała. 
W barwach UKS Tom Bee Team Góra 
Kalwaria srebrny krążek w kategorii 
juniorów wywalczył Jakub Kościelnik.
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